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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ciolacu: Mâine depunem moțiunea de cenzură / Orban: Aștept cu 

indiferență / Câte voturi are, pe hârtie, PSD 

Moţiunea de cenzură împotriva Guvernului Orban va fi depusă joi dimineaţă, a 

anunţat preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, preşedinte interimar al 

PSD. 

 

"Mâine dimineaţă vom depune moţiunea de cenzură împotriva Guvernului Orban", 

a declarat Ciolacu, miercuri, la Parlament. În opinia acestuia, "opoziţia se bucură 

de fiecare dată când puterea îi conferă dreptul de a depune mai multe moţiuni". "Şi 

noi nu vrem să scăpăm acest lucru. Dorim să depunem moţiunea de cenzură", a 

adăugat Ciolacu. 

 

Întrebat dacă îşi doreşte să treacă această moţiune, liderul PSD a spus: "Categoric". 

"Nu avem matematic numărul, dar nici Guvernul Orban n-a avut matematic când a 

fost învestit", a arătat el. Ciolacu a menţionat că în afară de UDMR nu s-a mai 

anunţat o altă formaţiune care ar susţine moţiunea, dar a subliniat că "sunt mai 

mulţi colegi care ar dori". 

 

Preşedintele interimar al PSD a spus că alegerile anticipate sunt posibile, chiar 

dacă trece moţiunea de cenzură. "Constituţional este această posibilitate, dar este o 

anumită procedură. Totul este deschis", a mai spus preşedintele Camerei 

Deputaţilor. 

 

Pe hârtie, voturi suficiente ca Guvernul să fie demis 

 

Pe hârtie, PSD are voturile pentru a trânti Guvernul Orban. Social-democrații au 

200 de parlamentari, UDMR, care a anunțat că va vota moțiunea de cenzură, 30.  
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Marți seară, alți patru parlamentari ex-ALDE au anunțat că vor susține și ei 

demersul: Marian Cucșa, Alexandru Băișanu Grațiela Gavrilescu și Teodor 

Meleșcanu. În total, 234, cu unul mai mult decât este necesar pentru ca moțiunea să 

treacă, iar Guvernul să fie demis. 

 

Orban: Aștept cu indiferență 

 

Premierul Ludovic Orban spune că așteaptă moțiunea de cenzură a PSD „cu 

indiferență”. 

 

"Am decis să ne asumăm răspunderea pe alegerea primarilor în două tururi. Am 

fost perfect conștienți că PSD va depune moțiune de cenzură. Noi ne prezentăm cu 

fruntea sus. Ne-am 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Preşedintele Iohannis se întâlneşte cu conducerea CSM; tema discuţiei - 

eliminarea pensiilor de serviciu ale magistraţilor 

Preşedintele Klaus Iohannis va avea joi, la ora 11,00, la Palatul Cotroceni, o 

întâlnire cu preşedintele Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), Nicoleta 

Margareta Tînţ, şi cu vicepreşedintele CSM, Tatiana Toader, a informat 

Administraţia Prezidenţială. 

 

Potrivit sursei citate, întâlnirea are loc la solicitarea conducerii CSM. 

 

Consiliul Superior al Magistraturii a anunţat că întâlnirea va avea ca subiect de 

discuţie eliminarea pensiilor de serviciu ale magistraţilor, ca urmare a votului 

exprimat în Parlament în data de 28 ianuarie. 

(Sursa: Agerpres) 
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 MediaSind TVR cere Parlamentului demiterea de urgenţă a groparilor 

Televiziunii Naţionale! 

Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind  -  Filiala MediaSind TVR a luat 

act de votul membrilor Consiliului de Administraţie al Societăţii Române de 

Televiziune – SRTV din data de 28 ianuarie 2020 privind adoptarea bugetului 

pentru anul 2020. Membrii CA apropiați preşedintelui-director general al SRTV, 

Doina Gradea, au propus şi votat, în total dispreţ faţă de misiunea publică a 

instituţiei,  faţă de angajaţii SRTV şi  partenerii sociali, faţă de solicitările şefilor 

compartimentelor din TVR şi a conducerilor studiourilor teritoriale, un buget care 

poate provoca  blocarea activităţii în cea mai mare instituţie de presă a statului. 

Deşi Parlamentul a acordat  aproximativ aceleaşi sume ca şi în bugetul anului 

precedent, banii primiți de SRTV au fost împărţiţi pe capitole de către şefa TVR 

împreună cu apropiaţii săi în aşa fel încât să crească cu 82% achiziţionarea de 

servicii și închirieri de echipamente, în detrimentul investiţiilor, cărora li se alocă 

 de cinci ori mai puțini bani mai puţini bani faţă de anul trecut.  Astfel, se creează 

premisele favorizării clientelei, fiind pusă în pericol funcţionarea efectivă a 

instituţiei din cauza dotării tehnice şi aşa extrem de precare.  În această situaţie, 

cele mai afectate vor fi studiourile teritoriale, întrucât acestea vor fi nevoite să se 

descurce în funcţie de propriile venituri, deşi ele nu au personalitate juridică şi 

depind financiar de deciziile luate la Bucureşti. O situaţie deosebită este şi la TVR 

Chişinău, unde au fost reduse fondurile pentru funcţionare la jumătate, iar sumele 

pentru investiţii au fost total eliminate. 

Decizia votată de şefa TVR împreună cu membrii CA controlaţi de către aceasta, 

inclusiv de unul dintre reprezentanţii salariaţilor în Consiliul de Administraţie 

angajat al Studioului Teritorial Cluj (!), va periclita funcţionarea SRTV şi va 

favoriza firmele-căpuşă de pe lângă instituţie. De altfel, ultimul Raport al Curţii de 

Conturi (pe care îl vom publica zilele următoare) arată clar jaful făcut în 

Televiziunea Română în 2018. Pentru a fi continuat şi în anul acesta, era nevoie, se 

pare, de votarea unui astfel de  buget. 
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Având în vedere aceste fapte deosebit de grave, cu conotaţii penale, Sindicatul 

Român al Jurnaliştilor MediaSind solicită Parlamentului demiterea în regim de 

urgenţă a Consiliului de Administraţie al SRTV prin respingerea Raportului de 

activitate şi aprobarea constituirii unei comisii de anchetă pentru a cerceta faptele 

de corupţie depistate de inspectorii Curţii de Conturi în Televiziunea Naţională. 

(Sursa: Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind – Filiala MediaSind TVR) 

 

 Orban, despre asumarea pe legea electorală: Dacă CCR decide că e 

neconstituțională, atunci dăm OUG 

Premierul Ludovic Orban a anunțat, miercuri seară, că dacă CCR va decide că 

proiectul de lege pentru alegerea primarilor în două tururi e neconstituțional, atunci 

Guvernul va da ordonanță de urgență, deoarece acestea „au scăpat până acum 

controlului constituțional”. 

 

„Dacă CCR ar putea să decidă că ar fi neconstituțională angajarea răspunderii pe 

această lege, îmi pare rău, dar găsim alte soluții. Dăm OUG. Dacă angajarea 

răspunderii e neconstituțională, atunci apelăm la OUG, că văd că până acum OUG 

au scăpat controlului constituțional (...) Eu refuz să cred că într-o situație pe care 

am descris-o, anume aceea că este clar că Parlamentul în trei ani de zile a refuzat să 

dezbată și să adopte un proiect de lege, eu refuz să cred că poate fi considerată 

neconstituțională o încercare a Guvernului de a adopta această modificare prin 

angajarea răspunderii”, a spus Ludovic Orban la Realitatea PLUS, potrivit 

Mediafax. 

 

Premierul a explicat că, spre deosebire de OUG, angajarea răspunderii poate fi 

supusă controlului parlamentar și pot fi depuse amendamente. 

„Aveam două variante, să emit ordonanță de urgență sau să îmi angajez 

răspunderea. Există o diferență mare între OUG și angajare. OUG o emite 

Guvernul, fără să întrebe pe nimeni, fără să consulte Parlamentul. Am anunțat că 

am ales varianta angajării răspunderii, care este mult mai democratică, pentru că 

parlamentarii pot să depună amendamente.  
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Am acceptat patru amendamente. În procedura de angajare a răspunderii se poate 

declanșa controlul constituțional, iar spre deosebire de OUG opoziția care nu e de 

acord poate opri intrarea în vigoare a proiectului prin moțiune de cenzură. Este o 

procedură mult mai democratică”, a subliniat Orban. 

 

Guvernul și-a asumat miercuri, în fața Parlamentului, răspunderea pe proiectul de 

lege privind alegerea primarilor în două tururi. În acest context, PSD a anunțat că 

va depune moțiune de cenzură în cursul zilei de joi. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ciolacu, despre moțiunea de cenzură: Ne lipsesc 5-6 voturi. Minoritățile nu 

votează de frică / Sunt parlamentari care vor să se afilieze PSD 

Marcel Ciolacu a declarat miercuri seară, la Antena 3, că pentru a trece moțiunea 

de cenzură anunțată de PSD mai sunt necesare cinci-șase voturi, scrie Mediafax. 

Șeful PSD a precizat că PMP, ALDE și minoritățile nu vor vota moțiunea, 

deoarece „le este teamă de anticipate”. 

 

„În jur de cinci-șase voturi ne lipsesc în acest moment. PMP, ALDE sau 

minoritățile nu vor vota o moțiune de cenzură deoarece au o teamă de anticipate și 

eu îi înțeleg politic”, a spus Ciolacu la Antena 3. 

 

Liderul PSD a afirmat că asumarea Guvernului pe alegerea primarilor în două 

tururi reprezintă „cea mai gravă criză de abuz de putere”. 

„Dacă ar trebui să spun toate acuzațiile, nu cred că ne-ar ajunge timpul emisiunii. 

Niciunde în Europa, în acest moment, nu și-a permis nicio putere să modifice legile 

electorale cu așa de puțin timp înaintea alegerilor, indiferent despre ce alegeri 

vorbim. Nimeni până acum în România, în cei 30 de ani de democrație, nu și-a 

permis un Guvern, în funcție de interesele proprii, să vină cu modificări la legile 

electorale, respectiv schimbarea regulilor în timpul jocului. Este cea mai gravă 

criză de abuz de putere”, a completat Ciolacu. 

El a precizat că PSD depune joi moțiunea de cenzură pentru demiterea Cabinetului 

Orban. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23629468-video-ludovic-orban-parlament-pentru-saptea-asumare-raspunderii-legea-privind-alegerea-primarilor-doua-tururi-actualul-sistem-restrange-dreptul-cetatenilor-schimba-primar-care-nu-facut-treaba.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23629468-video-ludovic-orban-parlament-pentru-saptea-asumare-raspunderii-legea-privind-alegerea-primarilor-doua-tururi-actualul-sistem-restrange-dreptul-cetatenilor-schimba-primar-care-nu-facut-treaba.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23629468-video-ludovic-orban-parlament-pentru-saptea-asumare-raspunderii-legea-privind-alegerea-primarilor-doua-tururi-actualul-sistem-restrange-dreptul-cetatenilor-schimba-primar-care-nu-facut-treaba.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23629773-ciolacu-maine-depunem-motiunea-cenzura-orban-astept-indiferenta-cate-voturi-are-hartie-psd.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23629773-ciolacu-maine-depunem-motiunea-cenzura-orban-astept-indiferenta-cate-voturi-are-hartie-psd.htm


 

CNSLR Fratia | Error! No text of specified style in document. 6 

 

Ciolacu: Sunt parlamentari care vor să se afilieze PSD 

 

Preşedintele interimar al PSD a mai susţinut că există negocieri cu parlamentari 

care vor să se afilieze grupului social-democrat. 

 

„Mâine vom depune moţiunea de cenzură şi la prânz vom face Biroul permanent 

reunit pentru programul de citire a moţiunii. (...) Vom vedea adevăratul 

recensământ după ziua de luni, când parlamentarii vor veni sau vor face solicitări 

de afiliere la Biroul permanent, pentru a se afilia către un grup parlamentar. Sunt 

parlamentari cu care am stat de vorbă şi doresc să se afilieze grupului PSD. (...) Eu 

sunt optimist că această moţiune de cenzură va trece”, a mai spus Marcel Ciolacu 

la Antena 3, citat de Agerpres. 

(Sursa: Antena 3) 

 

 Interviuri la Ministerul Justiţiei pentru funcţia de adjunct al şefului DNA 

Cei trei candidaţi care au îndeplinit condiţiile de participare la selecţia pentru 

numirea în funcţia de adjunct al procurorului-şef al DNA susţin, joi, interviurile la 

Ministerul Justiţiei. 

 

Este vorba despre Gabriela Popa, Mădălina Scarlat şi Elena Hach. 

 

La finalul anului trecut, Ministerul Justiţiei a declanşat procedura de selecţie pentru 

propunerile de numire în funcţii de conducere la Parchetul de pe lângă Înalta Curte 

de Casaţie şi Justiţie, Direcţia Naţională Anticorupţie şi Direcţia de Investigare a 

Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism. 

 

Rezultatele selecţiei vor fi anunţate pe 3 februarie. 
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Propunerea ministrului Justiţiei va fi înaintată Consiliului Superior al Magistraturii, 

în vederea obţinerii avizului acestei instituţii. Ulterior obţinerii avizului de la CSM, 

ministrul Justiţiei înaintează propunerea preşedintelui României pentru numirea în 

funcţia de conducere.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 A început cutremurul în ministere. Numai la Transporturi și Muncă au fost 

desființate peste 200 de posturi printr-o hotărâre de reorganizare adoptată de 

Guvern. S-a redus și numărul șefilor și al direcțiilor. Și nu este vorba doar de 

locuri vacante. În funcție de evaluări, unii angajați vor fi concediați. Alții, 

relocați acolo unde este nevoie. 

La Transporturi, minister care a înglobat și Comunicațiile, rămân 580 de angajați. 

O reducere de 19% față de cât aveau cele două instituții înainte. A scăzut și 

numărul șefilor: din 9 secretari de stat au rămas 6. Și 14 direcții, față de 21, câte 

erau până acum. 

Câteva zeci de posturi dispar și din Ministerul Muncii. Sunt mai puțini secretari de 

stat, directori şi şefi de servicii. 

Ionel Dancă, şeful Cancelariei Prim-Ministrului: La Ministerul Muncii și Protecției 

Sociale, de asemenea, vorbim de o reducere a numărului de posturi de la 424 de 

persoane la 346, o reducere cu 21% a numărului de posturi, ceea ce înseamnă o 

economie de aproape 9 milioane de lei în cheltuielile de personal ale acestui 

minister. 

Sindicatele spun că nu este vorba neapărat de concedieri în ministere, ci mai 

degrabă de renunțarea la angajarea altor funcționari pe posturi care erau până acum 

bugetate. 

Vasile Marica, preşedintele Alianței Naționale a Sindicatelor Bugetarilor "SED 

LEX": În primul rând e vorba de reducere de posturi vacante. O să muncească 

mai mult cei care rămân în minister. Nu știm cât o să rezistăm în forma asta pentru 

că de foarte mulți ani nu s-au mai făcut angajări, sistemul este îmbătrânit. 



 

CNSLR Fratia | Error! No text of specified style in document. 8 

 

Cheltuielile cu salariile în sistemul public au depășit 100 de miliarde de lei anul 

trecut, în creștere cu 19% față de anul precedent. Și reprezintă mai mult de un sfert 

din totalul cheltuielilor statului. 

Adrian Benţa, analist economic: În momentul în care cheltuielile de personal sunt 

circa 100 mld de lei reducerea cu 9 milioane e doar simbolică, în sensul că se 

dorește o eficientizare a cheltuielilor publice, dar mai este cale lungă. 

În România sunt peste 1,2 milioane de bugetari. 140 de mii lucrează în 

administrația publică locală și centrală. 

Guvernul Orban a redus numărul ministerelor și a promis scăderi ale cheltuielilor 

de personal. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Titlurile Tezaur vor putea fi răscumpărate prin Poșta Română. Patru 

lucruri practice pe care trebuie să le știi dacă ai subscris 

Persoanele fizice care au achiziționat titluri Tezaur anul trecut vor putea solicita 

răscumpărarea înainte de scandență de la Poșta Română, potrivit unui ordin semnat 

de Florin Cîțu, ministrul Finanțelor, și de Lucian Bode, ministrul Transporturilor. 

Practic, s-a modificat un ordin la care s-a mai adăugat un capitol. 

 

Cei care vor să răscumpere titlurile trebuie să știe câteva lucruri: 

1. Pot fi răscumpărate de la orice subunitate poștală. 

2. Răscumpărarea se face pentru întreaga valoare subscrisă, nu doar pentru o parte 

din titlurile deținute. Adică, dacă ai 2 titluri dintr-o anumită emisiune, nu vei putea 

renunța doar la una. 

3. Cererea de răscumpărare trebuie însoțită de formularul de subscriere în original. 

Dacă ai pierdut formularul respectiv, va trebui să dai o declarație pe propria 

răspundere că l-ai pierdut (se va obține de la Poștă declaratia) 
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4. Termenul de achitare a sumei de către Poșta Română este ultima zi lucrătoare a 

lunii următoare depunerii cererii de răscumpărare anticipată. Se achită integral la 

data programată sau prin virare în cont bancar. 

ATENȚIE: Suma restituită investitorului înainte de scandență este egală cu 

valoarea subscrisă inițial, dar se diminuează cu toate dobânzile care au fost plătite 

investitorului până la momentul solicitării răscumpărării anticipate. 

 

Câteva informații despre programul Tezaur 

A fost lansat în 2018 de către Guvernul PSD, iar persoanele fizice puteau astfel să 

împrumute statul la dobânzi chiar și de 5% (la scandența de 5 ani). În 2020, până în 

acest moment, nu au fost publicate noi emisiuni, dar anul trecut noul ministru al 

Finanțelor, Florin Cîțu, a lansat 4 emisiuni. Asta deși cu un an înainte a criticat 

programul. Vezi un text despre acest lucru aici. 

Având în vedere acest ordin, programul va continua în 2020. 

Valoarea unui titlu este de 1 leu. 

În total, anul trecut au subscris 61.000 de persoane fizice, iar valoarea totală a fost 

de 3 miliarde lei. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Circa 20% dintre cărţile de muncă nu au fost scanate şi introduse în Revisal. 

„Există şi posibilitatea ca experienţa de muncă a angajatului să se piardă, 

dacă adeverinţa de muncă este pierdută şi oamenii nu pot dovedi că au lucrat 

în locul respectiv.“ 

Cărţile de muncă scanate şi introduse în Revisal urma să fie folosite pentru 

simplificarea procedurilor pentru ieşirea la pensie. 

Ministrul muncii, Violeta Alexandru, spune că aproximativ 20% dintre cărţile de 

muncă înfiinţate înainte de introducerea Revisal nu sunt scanate, deşi acestea 

trebuia introduse în sistem în urmă cu peste 12 ani. Unele dintre cărţile de muncă 

scanate nu sunt de bună calitate, astfel Casa Naţională de Pensii nu poate ţine cont 

de ele. 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23527567-video-florin-citu-critica-programul-tezaur-anul-trecut-dar-acum-continua-patru-noi-emisiuni-incepand-luni.htm
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„Mă aşteptam ca mai mult de 20% dintre cărţile de muncă să nu fie scanate şi 

introduse în Revisal. Este o situaţie foarte gravă cea cu cărţile de muncă ce nu au 

fost scanate. Aproape întotdeauna am bănuit că se întâmplă asta. Faptul că o carte 

de muncă nu este scanată poate să îngreuneze procesul de pensionare. Statul 

trebuie să pună mâna să le scaneze din nou. Există arhive ale companiilor, angajaţii 

îşi păstrează actele de muncă“, spune Valentina Saygo, managing partner al firmei 

de consultanţă fiscală Ask for Accounting. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Guvernul PNL modifică „amnistia fiscală“ pentru companii: au fost 

eliminate pragul de 1 mil. lei şi termenele de depunere a notificărilor şi 

planurilor de restructurare 

Adrian Vascu, Veridio: Guvernul a făcut un lucru bun, a lăsat oamenii să îşi 

termine planurile de restructurare şi a eliminat acel prag de 1 mil. lei al datoriilor, 

astfel că toată lumea poate să depună notificare, atât cei cu datorii mai mari de 1 

milion, cât şi cei cu datorii mai mic 

Guvernul a modificat OG 6/2019 care prevedea măsuri de restructurare a 

debitorilor cu datorii mai mari de 1 milion de lei. Astfel, companiile mai pot 

depune notificările la ANAF în perioada 1 februarie – 31 martie, iar planurile de 

restructurare pot fi depuse până pe 31 iulie. De asemenea, pragul de 1 milion de lei 

a fost eliminat, iar toate companiile pot aplica pentru restructurarea datoriilor. 

Adrian Vascu, managing partner al companiei de consultanţă Veridio, afirmă că 

modificările OG 6/2019 sunt în curs de publicare în Monitorul Oficial. El spune că 

modificările sunt benefice pentru antreprenori pentru că doar 20 de companii 

depuseseră planurile de restructurare până săptămâna trecută. 

„Oamenii s-au blocat în planuri, a fost greu pentru companii să găsească resursele 

necesare care să le asigure plata la zi a obligaţiilor bugetare şi eventuala cotă de 5-

10-15% de plată pentru a beneficia de reducerea datoriei. În plus, în perioada care a 

urmat termenului depunerii notificării iniţiale au foarte multe zile libere.  
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Guvernul a făcut un lucru bun, a lăsat oamenii să îşi termine planurile de 

restructurare şi a eliminat acel prag de 1 mil. lei al datoriilor, astfel că toată lumea 

poate să depună notificare, atât cei cu datorii mai mari de 1 milion, cât şi cei cu 

datorii mai mici“, spune Vascu. 

Amnistia fiscală vine în întâmpinarea companiilor aflate în impas financiar, care 

pot beneficia de restructurarea datoriilor bugetare principale şi anularea 

accesoriilor aferente. El este de părere că prevederile OG 6/2019 privind 

restructurarea datoriilor de peste 1 mil. lei acumulate de companii până la finalul 

anului 2018 pot conduce la rezultate pozitive atât pentru stat, cât şi pentru 

contribuabili. 

„Şi statul are de câştigat aici, este win-win pentru toată lumea. Faptul că actualul 

guvern a prorogat o Ordonanţă de guvern iniţiată de cel anterior arată un interes 

pentru mediul de afaceri“, spune Adrian Vascu, managing partner al companiei de 

consultanţă Veridio. 

Numărul notificărilor depuse la ANAF privind intenţia de a beneficia de facilităţile 

fiscale acordate de OUG 6/2019, care prevede măsuri de restructurare a debitorilor 

cu datorii mai mari de 1 mil. lei era de 293 pe 19 noiembrie 2019, conform datelor 

oferite de ANAF, citate de Mediafax. 

Ştergerea datoriilor companiilor este condiţionată în esenţă de respectarea 

planurilor de restructurare depuse la ANAF. În iulie anul trecut, fostul ministru de 

finanţe, Eugen Teodorovici, spunea că de restructurarea fiscală ar putea beneficia 

31 de companii de stat cu datorii totale de 1,7 mld. lei, 28 de companii cu capital 

mixt cu datorii de 917 mil. lei şi peste 2.600 de companii private cu datorii de 21,5 

mld. lei, precum şi 30 de instituţii publice cu datorii de aproape 130 mil. lei. 

În aceste companii lucrează circa 250.000 de angajaţi, spunea Teodorovici. 

(Sursa: zf.ro) 
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 O asociație a procurorilor cere Secției de procurori a CSM să avizeze 

negativ numirea Gabrielei Scutea în funcția de procuror general: A coordonat 

Direcția de elaborare acte normative din Ministerul Justiției în săptămâna în 

care s-a elaborat celebra OUG nr. 13 

O asociație a procurorilor cere Secției pentru Procurori a Consiliului Superior al 

Magistraturii să avizeze negativ propunerea ministrului Justiției de numire a 

Gabrielei Scutea în funcția de procuror general, acuzând-o pe aceasta că a 

coordonat, din funcția de secretar de stat, Direcția de elaborare acte normative din 

Ministerul Justiției, în săptămâna în care s-a elaborat celebra OUG 13, care a 

condus la proteste masive de stradă. 

 

Gabriela Scutea „este același procuror care, din funcția de secretar de stat, a 

coordonat Direcția de elaborare acte normative din cadrul Ministerului Justiției în 

săptămâna în care s-a elaborat celebra OUG nr. 13/2017 din 31.01.2017, adoptată 

„noaptea ca hoții” și publicată în Monitorul Oficial al României din 01.02.2017. 

Anterior aceasta coordonase, în fapt, elaborarea proiectului ordonanței de grațiere, 

care urma să fie adoptată în ședința de Guvern din 18 ianuarie 2017”, acuză 

asociația procurorilor Inițiativa pentru Justiție, într-un comunicat remis 

HotNews.ro. 

 

Asociația a publicat și un exemplar al ordinului ministrului justiției din acea 

perioadă, Florin Iordache - ordinul nr. 169/C/2017 - care la art. 4 prevede că 

secretarul de stat Gabriela Scutea coordonează Direcția elaborare acte normative și 

că i se deleagă acesteia dreptul de semnături pentru toate lucrările direcției. De 

asemenea, la art. 12 se prevede că proiectele de acte normative se prezintă 

ministrului justiției, după avizarea lor de către secretarul de stat coordonator. 

 

„Din aceste dispoziții, rezultă dincolo de orice îndoială că, fără avizarea de către 

doamna secretar de stat Gabriela Scutea a proiectului Ordonanței de urgență nr. 

13/2017, avizare dată în contradicție cu obiecțiunile direcțiilor de specialitate, 

ministrul justiției, Florin Iordache, nu ar fi primit lucrarea și nu ar fi putut promova 

în Guvern proiectul de act normativ, adoptat sub numele de Ordonanța de urgență 

nr. 13/2017”, afirmă asociația procurorilor. 
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Acest ordin emis în 20 ianuarie 2017, la două zile după ce președintele Klaus 

Iohannis vorbise în ședința de Guvern despre „doi elefanți – ordonanța de grațiere 

și ordonanța de modificare a codurilor penale”, a reorganizat funcțiile de conducere 

din cadrul ministerului, în cele mai importante dintre acestea numind magistrați 

detașați. 

 

„Astfel, începând cu data de 25.01.2017, doamna Scutea Gabriela, a cărei ultimă zi 

de detașare la Ministerul Justiției era 31.01.2017, a primit atribuția coordonării 

Direcției de elaborare acte normative și misiunea de a duce la capăt elaborarea de 

către personalul Direcției, care invoca numeroase obiecțiuni, a proiectului de act 

normativ adoptat în 31.01.2017 ca OUG nr. 13/2017”, spune „Inițiativa pentru 

Justiție”, care notează că, deși în presă au apărut „diverse relatări și dezinformări 

cu privire la evenimentele petrecute atunci în Ministerul Justiției și rolul jucat de 

doamna Scutea în elaborarea OUG nr. 13/2017, inclusiv cu referire la atribuirea 

unei calități de „salvatoare” prin introducerea termenului de 10 zile până la intrarea 

acesteia în vigoare (introdus însă ca urmare a argumentelor de ordin practic 

prezentate de juriști din cadrul Ministerului Justiției), doamna procuror nu a 

clarificat situația, trecută sub tăcere inclusiv în cadrul interviului dat în fața 

actualului ministru al justiției”. 

 

În aceste condiții, asociația cere Secției pentru Procurori a Consiliului Superior al 

Magistraturii „să facă tot ceea ce îi stă în putință pentru ca în funcția de procuror 

general al PÎCCJ să nu ajungă un procuror care s-a arătat nu numai obedient 

față de un membru al executivului, dar și zelos și foarte eficient, într-o 

discreție totală, atunci când s-a pus problema elaborării unor acte normative 

în contradicție vădită cu valorile statului de drept”. 

 

În plus, potrivit sursei citate, Gabriela Scutea este membru fondator al singurei 

asociații profesionale care a susținut demersul ministrului Cătălin Predoiu de a 

organiza o procedură de selecție „care încalcă flagrant atât recomandările din 

raportul MCV, cât și pe cele ale GRECO și ale Comisiei de la Veneția”. „De 

asemenea, este singura asociație profesională a procurorilor ai căror reprezentanți 

au avut, anterior procedurii de selecție, convorbiri nepublice cu domnul ministru.  
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În acest context nu putem să nu ne întrebăm dacă nominalizarea doamnei Gabriela 

Scutea a făcut obiectul negocierilor purtate în spatele ușilor închise, la Ministerul 

Justiției”, se arată în comunicatul citat. 

 

„Față de cele expuse mai sus, vă adresăm solicitarea de a aviza negativ propunerea 

ministrului justiției de numire a doamnei SCUTEA GABRIELA în funcția de 

procuror general al PÎCCJ, făcând astfel dovada că secția pentru procurori a CSM 

are capacitatea de asumare a unui „rol central” în cadrul procedurilor de numire în 

marile funcții din Ministerul Public, așa cum recomandă organismele 

internaționale, în special Comisia Europeană, GRECO și Comisia de la Veneția”, 

mai arată Asociația. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Petrom convoacă acţionarii pentru a o revoca şi a o înlocui pe Sevil 

Shhaideh din Consiliul de Supraveghere 

Petrom (SNP), cea mai valoroasă companie listată la Bursa românească, a convocat 

adunarea generală ordinară a acţionarilor pe 3 martie pentru a o revoca, respectiv a 

o înlocui, pe Sevil Shhaideh, fost ministru al dezvoltării regionale şi propunerea 

iniţială a PSD pentru funcţia de premier, din Consiliul de Supraveghere al 

companiei din energie pe durata rămasă din mandat, potrivit unui raport la Bursă.  

De asemenea, în cadrul aceleiaşi şedinţe, acţionarii va trebui să aleagă doi noi 

membri în Consiliul de Supraveghere pe durata rămasă din mandatele lui Manfred 

Leitner şi Christopher Veit, ca urmare a renunţării acestora la funcţie.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 

 

 



 

CNSLR Fratia | Error! No text of specified style in document. 15 

 

 CCR a admis sesizarile PSD pe doua proiecte pe care si-a angajat 

raspunderea Guvernul Orban 

Curtea Constitutionala a admis, miercuri, sesizarile PSD asupra proiectului pentru 

modificarea si completarea unor acte normative in domeniul transportului de 

persoane, precum si pe cel privind Institutul National al Magistraturii, pentru care 

Guvernul si-a angajat raspunderea. 

 

Referitor la proiectul privind INM, surse din CCR au precizat ca sesizarea a fost 

admisa "pentru ca nu sunt indeplinite cele patru conditii stabilite prin decizii ale 

Curtii Constitutionale pentru utilizarea asumarii raspunderii si s-a avut in vedere ca 

erau legi in Parlament, pe acest subiect, in faza de finalizare". 

 

In ce priveste al doilea proiect, pe transport, potrivit unor surse din CCR citate de 

Agerpres, Curtea a admis sesizarea PSD, "pentru ca nu sunt indeplinite cele patru 

conditii stabilite prin decizii ale forului constitutional pentru utilizarea asumarii 

raspunderii si s-a avut in vedere ca erau legi in Parlament, pe acest subiect, in faza 

de finalizare". 

 

Sesizarea pe proiectul privind transportul 

 

In sesizarea PSD se arata ca proiectul de aprobare a OUG 51/2019 se afla in 

dezbaterea comisiilor de specialitate ale Camerei Deputatilor. Acest proiect 

propune eliminarea transportului rutier judetean de calatori din sfera serviciilor 

publice, situatie in care acesta se va desfasura in regim comercial, cu respectarea 

OG 27/2011 privind transporturile rutiere. 

 

Prin proiectul de act normativ pentru care Guvernul si-a angajat raspunderea se 

propune abrogarea prevederilor din OUG nr. 51/2019, astfel incat transportul rutier 

contra cost de persoane prin servicii regulate la nivel judetean sa intre in sfera 

serviciilor publice. 

 

PSD mai considera ca, "atunci cand Guvernul isi angajeaza raspunderea asupra 

unui proiect de lege, acesta prin obiectul reglementarii trebuie sa contina prevederi 

ce se circumscriu clar doar asupra unui singur domeniu". 
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"Folosirea acestui mijloc constitutional nu ingaduie sa se aduca, prin acelasi 

proiect de lege, modificari sau completari mai multor legi in vigoare care, in esenta 

lor, au fost adoptate de Parlament in mod distinct, avand in vedere relatiile sociale 

diferite pe care le reglementeaza, precum si natura legilor (organica sau ordinara), 

chiar daca acestea s-ar referi la un domeniu unitar al vietii social-economice", se 

mai arata in sesizare. 

 

De asemenea, s-a ignorat obligativitatea solicitarii avizului Consiliului Economic 

si Social, care este statuata de catre CCR prin decizia 618/2018, mai precizeaza 

PSD in sesizare. 

 

In ceea ce priveste urgenta considerata de Guvern ca motiv pentru promovarea 

unor modificari prin procedura angajarii raspunderii, aceasta nu poate fi retinuta, se 

mai mentioneaza in sesizare, adaugandu-se ca, "in prezent, dispozitiile referitoare 

la transportul de persoane sunt in derulare si se aplica in conformitate cu 

prevederile continute de OUG nr.51/2019, prevederi ce produc efecte depline pana 

la finalizarea procedurii parlamentare de adoptare sau de respingere a ordonantei. 

 

Mai mult, faptul ca Guvernul nu poate intrerupe un proces de legiferare a fost deja 

stabilit prin Decizia CCR nr. 1431/2010", precizeaza PSD. 

 

Obiectiile PSD la modificarile aduse pentru Institutul National al Magistraturii 

 

Magistratii CCR au pe agenda si discutarea sesizarii PSD asupra proiectului 

referitor la Institutul National al Magistraturii pentru care Guvernul Orban si-a 

angajat raspunderea in Parlament. 

 

"Prin Decizia nr. 1557 din 3 noiembrie 2010, Curtea Constitutionala a statuat ca la 

modalitatea simplificata de legiferare prin angajarea raspunderii se poate ajunge in 

extremis, atunci cand adoptarea proiectului de lege in procedura obisnuita sau in 

procedura de urgenta nu mai este posibila", se precizeaza in sesizarea de 

neconstitutionalitate depusa de PSD. 
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Conform documentului, proiectul de lege prezentat Parlamentului de catre Guvern 

la data de 12 decembrie 2019 "isi are sorgintea" in OUG 7/2019, care se afla in 

dezbaterea comisiilor de specialitate din Senat, for decizional. 

 

"Desi reprezentantii Ministerului Justitiei cunosteau stadiul proiectului de lege in 

cauza, au inteles sa promoveze, prin angajarea raspunderii Guvernului, o procedura 

care elimina participarea parlamentarilor si a asociatiilor profesionale invitate sa ia 

parte la lucrarile comisiei, pentru a putea sustine eventuale solutii de imbunatatire a 

actului normativ supus aprobarii, de la dezbaterile din cadrul comisiilor de 

specialitate si plen. 

 

Demersul nejustificat si excesiv al Guvernului ar putea genera grave distorsiuni in 

functionarea justitiei din Romania. Aceasta cu atat mai mult cu cat procedura 

parlamentara privind Institutul National al Magistraturii ar putea fi finalizata cu o 

alta solutie legislativa fata de cea propusa de Guvern prin angajarea raspunderii", 

se precizeaza in sesizarea la CCR. 

 

Decizia CCR nr. 1431/2010 a stabilit ca Guvernul nu poate intrerupe un proces de 

legiferare, mai arata social-democratii. "Prin urmare, consideram ca este de 

domeniul evidentei ca Guvernul avea obligatia legala de a astepta finalizarea 

procedurii parlamentare cu privire la proiectul de lege pentru aprobarea Ordonantei 

de Urgenta a Guvernului nr. 7/2019", se arata in sesizare. 

 

In opinia PSD, "urgenta considerata de Guvern ca motiv pentru promovarea unor 

modificari prin procedura angajarii raspunderii nu poate fi retinuta". 

 

De asemenea, in sesizarea la CCR se mentioneaza ca "modificarile propuse prin 

angajarea raspunderii urmeaza sa fie aplicate spre sfarsitul anului 2020 sau chiar 

2021, in conditiile in care in anul 2019 INM nu a reusit sa finalizeze examenul de 

admitere, fiind doar demarata procedura de examen prevazuta a se finaliza la data 

de 28 februarie 2020". 

 

"Consideram ca Guvernul a incalcat principiul securitatii juridice consacrat de art. 

1 alin. (4) si art. 61 alin. (1) din Constitutie, suveranitatea poporului exercitata prin 

referendum potrivit art. 2 alin. (1), jurisprudenta Curtii Constitutionale in 
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interpretarea art. 114 din Constitutie, astfel incat se impune admiterea sesizarii si 

constatarea ca modificarile asumate de Guvern cu privire la Legea privind unele 

masuri aplicabile in anul 2020 referitoare la concursul de admitere la Institutul 

National al Magistraturii, formarea profesionala a judecatorilor si procurorilor, 

examenul de absolvire a Institutului National al Magistraturii, stagiul si examenul 

de capacitate al judecatorilor si procurorilor stagiari sunt neconstitutionale", se mai 

arata in sesizarea depusa de PSD. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

Energiile regenerabile au acoperit 42% din consumul de energie al României, 

cu 10 puncte procentuale peste media europeană 

Energia eoliană şi cea hidro au acoperit 42% din consumul de energie al României 

în 2018, cu 10 puncte procentuale peste media europeană de 32%, arată datele 

Eurostat, biroul european de statistică. 

Energia eoliană şi energia produsă de hidrocentrale au contribuit fiecare cu circa o 

treime la energia electrică totală provenită din surse regenerabile în 2018. Mai 

exact, energia eoliană are o cotă de 36%, în timp ce cea hidro reprezintă 33% din 

producţia de energie din surse regenerabile în 2018 din Europa. Restul de o treime 

a fost acoperit de energia furnizată prin energie solară (12%), biocombustibili 

solizi (10%) şi alte surse regenerabile (9%). 

Printre statele membre ale UE, cea mai mare pondere a energiei regenerabile în 

consum a fost în Austria (73%), Suedia (66%), Danemarca (62%), Letonia (53%) 

şi Portugalia (52%). România se situează pe locul al 7 în UE în ceea ce priveşte 

ponderea energiei din surse regenerabile în consumul final. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Iohannis: Lipsa unei educații de calitate devine o amenințare pentru 

dezvoltarea României. Profesia didactică nu este și nu trebuie să fie o 

alternativă secundară 

Președintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, în cadrul conferinței „România 

Educată - politici publice și coordonarea surselor de finanțare”, că lipsa unei 

educații de calitate, accesibilă pentru toți, devine o amenințare pentru dezvoltarea 

României pe termen lung. 

"Cele patru domenii acoperite în aceste documente, respectiv cariera didactică, 

managementul școlar, echitatea și educația timpurie, sunt cruciale pentru 

transformarea în bine a învățământului din România. Rezultatele PISA, publicate 

în urmă cu mai puțin de două luni, reprezintă unul dintre argumentele de 

netăgăduit pentru urgența soluțiilor rapide și temeinice. Lipsa unei educații de 

calitate, care să fie accesibilă pentru toți copiii din țara noastră, devine o 

amenințare pentru dezvoltarea României pe termen lung", a afirmat Klaus 

Iohannis, la Palatul Cotroceni. 

Acesta a atras atenția asupra pericolului ca societatea să nu mai existe în forma 

actuală dacă nu se va dezvolta sustenabil. 

"Pentru a le asigura cetățenilor noștri nivelul de trai pe care și-l doresc, drumul 

pe care trebuie să ne angajăm în următoarele decenii este cel al unei economii 

bazate pe cunoaștere. În aceste condiții, nu putem, în epoca inteligenței artificiale, 

să avem o problemă endemică de analfabetism funcțional în rândul populației 

noastre. Și nici nu putem, în contextul unei îmbătrâniri și așa pronunțate a 

populației, să lăsăm sute de mii de tineri nepregătiți pentru rigorile unei economii 

globalizate și aflate în schimbare continuă, dar și ale unei societăți care, dacă nu 

se va dezvolta sustenabil, va înceta pur și simplu să mai existe în forma actuală", a 

spus președintele. 

De asemenea, șeful statului a precizat că este esențială o reducere a inechității încă 

din primii ani petrecuți de copii în grădinițele și școlile din România. 
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"În același timp, trebuie să acceptăm că nu avem la dispoziție resurse financiare 

nelimitate. Nu putem rezolva toate problemele din educație peste noapte, indiferent 

cât de mult ne-am dori acest lucru. Eforturile noastre de a îmbunătăți calitatea 

educației vor trebui să fie orientate cu precădere spre sectoarele care au fost 

neglijate în trecut sau care au potențialul de a genera beneficii indirecte și în alte 

zone din educație", a mai spus Iohannis. 

Președintele a făcut referire la educația profesională, "ajunsă în urmă cu doar un 

deceniu în pragul desființării complete". 

"În prezent, ca urmare a modernizării economiei românești și a importanței 

crescute a muncii calificate, învățământul profesional, și mai ales cel dual, 

reprezintă o importantă șansă pentru mii de tineri români. Eforturile de a dezvolta 

un management școlar de calitate și de a forma cadre didactice cât mai bine 

pregătite trebuie să țină cont și de nevoile specifice acestei forme de educație, 

adesea tratată ca o rudă săracă a filierei teoretice. O altă hibă a învățământului 

românesc este lipsa sectorului educațional dedicat meseriilor cu nivel înalt de 

calificare. Educația profesională este încă la noi asociată cu terminarea studiilor 

după 11 clase", a afirmat Klaus Iohannis. 

Președintele a explicat că deși există posibilitatea legală pentru a avea programe în 

regim dual pentru nivelurile 4 și 5 de calificare, "ea nu a fost niciodată 

transformată în realitate, în ciuda nevoii evidente din economie". 

"Diversitatea economiei moderne necesită din ce în ce mai mult extinderea acestei 

alternative educaționale, pentru a permite formarea de specialiști și tehnicieni 

înalt calificați. Învățământul profesional de nivel terțiar în regim dual este absolut 

necesar și nu poate fi suplinit de educația teoretică din programele universitare 

actuale", a mai spus Iohannis. 

Klaus Iohannis a declarat că, pentru părinții din România, reîntoarcerea la muncă 

presupune dificultăți suplimentare în a găsi un loc într-o creșă. 

"În aproape întreaga Uniune Europeană sunt create condiții pentru ca părinții să 

poată reveni la parcursul lor profesional, pe când în România reîntoarcerea la 

muncă presupune adesea dificultăți suplimentare în a găsi un loc într-o creșă.  
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De aici derivă o serie de alte probleme sociale care au impact major în viața 

familiilor din țara noastră. Tot în categoria chestiunilor pe care nu le mai putem 

amâna este introducerea unei specializări distincte privind pregătirea cadrelor 

didactice, în condițiile în care România se află printre puținele țări cărora le 

lipsește o astfel de ramură în sistemul de educație", a spus președintele. 

Potrivit acestuia, "câteva ore de metodică și pedagogie și un nivel redus de 

practică oferit studenților nu pot substitui o educație direcționată strict către 

formarea profesorilor". 

"Profesia didactică nu este și nu trebuie să fie o alternativă secundară pentru 

absolvenții de facultate, ci o alegere principală", a declarat Iohannis. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 NU de la Bruxelles pentru PSD: Parlamentul European a respins cererea 

Partidului Social Democrat de a dezbate modificarea legii privind alegerea în 

două tururi în România 

Parlamentul European a respins solicitarea PSD de a dezbate modificarea 

legislaţiei în România privind alegerea primarilor în două tururi, a anunţat 

eurodeputatul Eugen Tomac. Guvernul şi-a asumat, miercuri, răspunderea în 

Legislativul român pe proiectului de lege. 

„NU de la Bruxelles pentru PSD! PSD a încercat atacarea României în Parlamentul 

European în urma deciziei Guvernului Orban de a-şi asuma răspunderea pe legea 

revenirii la alegerea primarilor în două tururi! Solicitarea de a iniţia o Rezoluţie 

împotriva României a fost respinsă ferm. Doar socialiştii şi comuniştii europeni au 

susţinut PSD în Parlamentul European”, a scris Eugen Tomac, miercuri, pe 

Facebook. 

Europarlamentarul PNL Siegfried Mureşan a adăugat că PSD a motivat că 

modificarea legislaţiei electorale trebuie discutat în PE pe motiv că afectează statul 

de drept în România. 
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„Chiar acum am bătut din nou PSD în plenul Parlamentului European. PSD a cerut 

dezbatere despre România în plenul Parlamentului European sub pretextul că 

alegerea primarilor în două tururi ar afecta statul de drept din România”, a afirmat 

Siegfried Mureşan, pe Facebook. 

În schimb, Adunarea Parlamentară a Consiliul Europei (APCE) a sesizat, miercuri, 

Comisia de la Veneţia, la solicitarea PSD, pe tema proiectului de lege asumat de 

Guvern privind alegerea primarilor în două tururi. Social-democraţii au acuzat „un 

abuz de putere al Guvernului Orban”. 

Încă de luni, PSD a transmis Comisiei de monitorizare a Consiliului Europei, că 

intenţia Guvernului PNL de a modifica legea electorală înainte de alegeri este „o 

procedură care încalcă flagrant prevederile Comisiei de la Veneţia”. 

La rândul său, liberalii au trimis o scrisoare Consiliului European în care au 

precizat că modificările aduse legii electorală sunt necesare şi vin ca urmare a mai 

multor nemulţumiri din partea societăţii. PNL a cerut Consiliului să nu alimenteze 

demersurile politice ale PSD prin sesizarea Comisiei de la Veneţia. 

Totodată, PSD va depune, joi dimineaţă, moţiunea de cenzură pe angajarea 

răspunderii Guvernului pentru alegerea primarilor în două tururi, a anunţat Marcel 

Ciolacu. Potrivit liderului interimar al social-democraţilor, partidul nu a strâns 

voturile necesare, însă a spus că nici Guvernul nu le-a avut la învestire. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Patronatul Furnizorilor de Servicii Medicale Private cere extinderea 

programelor naţionale de sănătate în unităţile medicale private 

PALMED, Patronatul Furnizorilor de Servicii Medicale Private,  cere extinderea 

programelor naţionale de sănătate în unităţile medicale private. Această măsură ar 

duce la scăderea timpului de așteptare pentru pacienți. 

„Salutăm modificarea legislativă înaintată de Ministerul Sănătăţii pentru a veni în 

întâmpinarea nevoilor pacienţilor.  
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Atragem atenţia asupra faptului că această schimbare a Legii 95/2006 nu implică 

sub nicio formă limitarea accesului la servicii medicale. Înţelegem îngrijorarea 

asociaţiilor de pacienţi şi a personalului medical, situaţie care ne obligă la o serie 

de clarificări. 

Modificarea legislativă în discuţie permite pacientului să opteze pentru un anumit 

spital, indiferent de statutul lui – public sau privat - și să dispună de condiții 

similare – financiare și de confort, indiferent de sistemul ales. Banii trebuie să 

urmeze pacientul! Este mesajul pe care l-am transmis de-a lungul timpului şi care 

trebuie să se regăsească în orice iniţiativă ce are drept scop binele pacientului. 

Accesul la tratament nu poate fi decât facilitat ca urmare a acestei decizii prin 

scurtarea şi chiar eliminarea timpului de aşteptare. 

În acest moment, furnizorii privați sunt incluși parțial în programele naționale, într-

o formă pe care noi o considerăm drept discriminatorie. Această necesitate a 

depăşirii capacităţii sistemului public înseamnă întârzierea accesului la tratament. 

Sănătatea este un drept care nu se rezumă la proporţii şi bugete. Odată cu 

modificarea legislativă propusă în noua ordonanță, furnizorii privați și cei publici 

vor primi sume proporționale cu serviciile medicale prestate. Pacienții rămân în 

sistem şi nu vor pierde accesul la tratament în urma alocării echitabile a finanțării 

pentru programele naționale de sănătate. 

Patronatul Furnizorilor de Servicii Medicale Private – PALMED consideră că 

binele pacientului trebuie să fie scopul tuturor factorilor implicaţi în reglementarea 

şi oferirea de servicii medicale performante, la standarde europene, accesibile în 

orice moment există o necesitate medicală, nu cu sincope, liste de aşteptare ori 

calitate variabilă.”, se arată în comunicatul PALMED. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Bucureștenii care locuiesc în centrul Capitalei și nu vor mai putea intra cu 

mașinile poluante în zona special delimitată vor primi ajutor de la Primăria 

Generală 

Sunt disponibile 5.000 de vouchere oferite în schimbul unei mașini vechi și 

poluante. Bucureștenii își vor putea cumpăra cu cei 9000 de lei fie o mașină nouă, 

fie electrocasnice. Proiectul este contestat de consilierii generali PNL și USR, dar 

și de unii activiști de mediu. 

10 milioane de euro. Atât a pus la bătaie Primăria Generală ca să îi sprijine pe 

locuitorii din zona centrală unde nu vor mai avea acces vehiculele non euro, euro 1 

sau 2. 

Cine dă o rablă primește la schimb un voucher. Poate folosi cei 9.000 de lei ca să 

cumpere o mașină nouă. 

Unii consilieri generali și activiștii de mediu critică proiectul. 

În prima etapă, eco-voucherele vor putea fi utilizate pentru achiziționarea de 

autoturisme noi EURO 6, non-diesel, electrice sau hibride, alte mijloace alternative 

de locomoție, noi, non-diesel sau electrice, obiecte electrocasnice cu clasa 

energetică superioară sau electronice. 

În zona specială pentru îmbunătățirea calității aerului din centrul Capitalei, 

mașinile non euro, euro 1 și 2 nu vor mai avea voie să circule din martie. 

Pe restul arterelor vor putea circula doar dacă proprietarii achită taxa oxigen. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 IICCMER anunţă înfiinţarea unei direcţii speciale pentru investigarea 

crimelor de la Revoluţia din 1989 

Institutul de Investigare a Crimelor Comunismului şi Memoria Exilului Românesc 

va înfiinţa o Direcţie specială care se va ocupa de investigarea crimelor de la 

Revoluţia din 1989. 
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Potrivit unui comunicat transmis Agerpres, IICCMER va prelua patrimoniul şi 

arhiva fostului Institut al Revoluţiei Române din Decembrie 1989, ca urmare a 

deciziei Executivului din şedinţa de marţi. 

În consecinţă, în cadrul Institutului de Investigare a Crimelor Comunismului şi 

Memoria Exilului Românesc se va înfiinţa o Direcţie specială, care va avea ca scop 

investigarea ştiinţifică şi demascarea crimelor şi abuzurilor din timpul Revoluţiei 

din decembrie 1989. 

 

Experţii din cadrul Direcţiei vor continua să culeagă date, documente, mărturii şi 

vor realiza cercetări riguroase cu privire la desfăşurarea şi efectele evenimentelor 

din decembrie 1989. 

 

Prin înfiinţarea acestui compartiment, IICCMER îşi consolidează misiunea de 

prezervare a memoriei victimelor regimului comunist din România şi de 

identificare a responsabililor pentru crimele comise în perioada 1945 - 1989, 

precizează sursa citată. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Siegfried Muresan, raportor al PE pentru un pact ecologic de 1.000 de 

miliarde de euro 

Deputatul european Siegfried Muresan (PPE/PNL), vicelider al Grupului PPE 

responsabil pentru bugete, a fost ales raportor al Parlamentului European privind 

finantarea Pactului Ecologic European. 

 

In calitate de raportor, Siegfried Muresan va coordona pozitia Parlamentului 

European privind planul de investitii al Pactului Ecologic European propus de 

Comisia Europeana. Aceste plan ar urma sa genereze investitii de 1.000 de 

miliarde de euro in urmatorii 10 ani. 
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"Succesul viitorului Pact Ecologic European va depinde de finantarea lui. De 

aceea, ca raportor al Parlamentului European, ma voi asigura ca planul de investitii 

al pactului va duce la crestere economica in paralel cu obiectivul de a ajunge la o 

economie neutra din punct de vedere al emisiilor.  

Oamenii vor sa locuiasca in orase verzi, nepoluante, dar in care sa poata gasi si 

locuri de munca. Prin acest pact, trebuie sa le oferim oamenilor ambele lucruri", a 

declarat deputatul european Siegfried Muresan. 

 

"Un alt obiectiv este sa sprijinim cu prioritate tarile si regiunile mai putin 

dezvoltate, care au cea mai mare nevoie de finantare europeana pentru a ajunge la 

o economie verde. Acest lucru este foarte important pentru noi, fiindca in Romania 

sunt regiuni carbonifere, precum Oltenia si Valea Jiului, care nu vor putea face 

trecerea la o economie verde decat cu sprijin consistent de la bugetul Uniunii 

Europene. 

 

De aceea, este foarte bine ca, in planul de investitii al pactului, Comisia Europeana 

a inclus un Mecanism European al Tranzitiei Juste dedicat tocmai acestor tari si 

regiuni. 

 

Mecanismul va genera investitii in valoare de 100 de miliarde de euro in urmatorii 

7 ani si de 143 de miliarde de euro in urmatorii 10 ani, prin intermediul unor 

fonduri europene nerambursabile, dar si prin linii de creditare special create", a 

explicat Muresan, care a mentionat ca se va lupta ca fondurile europene 

nerambursabile din acest mecanism sa fie investite in dezvoltarea economica 

durabila a acestor regiuni. 

 

"Trebuie sa sprijinim intreprinzatorii si intreprinderile mici si mijlocii care, mai 

departe, sa creeze noi locuri de munca. Nu trebuie sa mergem doar pe vechile 

programe de recalificare profesionala care, am vazut cu totii, nu au avut efecte de 

durata in trecut", a declarat europarlamentarul roman. 
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In ceea ce priveste accesul la liniile de creditare, Muresan a anuntat ca va cere ca 

Romania si celelalte regiuni cu nevoie ridicata de finantare sa beneficieze de 

sprijin tehnic de la Comisia Europeana, de la Banca Europeana de Investitii si de la 

experti europeni. 

 

"Experienta ne-a aratat ca tarile care vor avea cea mai mare nevoie de finantare au 

cea mai mica experienta in a atrage imprumuturi prin aceste tipuri de instrumente 

financiare. De aceea este nevoie de sprijin tehnic pentru a ne asigura ca banii ajung 

acolo unde intr-adevar este nevoie de ei", a mai spus eurodeputatul Siegfried 

Muresan. 

 

"Va conta foarte mult si ce fel de surse de energie vom putea finanta in urmatorii 

ani. Eu voi cere la nivel european ca proiectele privind productia de energie pe gaz 

sa fie eligibile a fi finantate din fonduri europene. Energia pe gaz ne poate ajuta in 

tranzitia spre o economie verde, ceea ce este un lucru bun pentru noi fiindca 

Romania are resurse mari de gaz. 

 

De asemenea, trebuie sa se recunoasca la nivel european rolul pe care energia 

nucleara il joaca in atingerea obiectivelor climatice. Nu voi accepta ca rolul 

energiei nucleare sa fie pus sub semnul intrebarii in planurile Comisiei Europene", 

a completat eurodeputatul roman. 

 

Planul de Investitii al Pactului Ecologic European, propus de Comisia Europeana, 

urmareste sa mobilizeze investitii de 1.000 de miliarde de euro in urmatorii 10 ani 

in Uniunea Europeana pentru a atinge obiectivele climatice. 

 

Cele 1.000 de miliarde de euro vor proveni din fonduri nerambursabile de la 

bugetul Uniunii Europene, imprumuturi ale Bancii Europene de Investitii garantate 

de bugetul UE, dar si din cofinantarea nationala pentru proiectele europene sau alte 

tipuri de imprumuturi. Pe langa componenta financiara, Planul de Investitii 

urmareste simplificarea regulilor europene pentru a crea un cadru usor accesibil 

celor care doresc sa faca investitii durabile. 

(Sursa: ziare.com) 
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 5G: UE publică recomandări stricte, fără a interzice însă Huawei 

UE a publicat miercuri o serie de recomandări stricte privind construcția rețelelor 

5G în Europa, pentru a preveni orice risc legat de securitate, fără a interzice însă 

gigantul chinez Huawei, suspectat de Statele Unite de spionaj, scrie AFP. 

 

Aceste recomandări, elaborate de statele membre ale UE și de executivul european, 

preconizează "aplicarea de restricții pertinente pentru furnizorii considerați ca 

prezentând un risc ridicat", fără a numi însă nicio companie. 

 

Publicarea acestui ghid de măsuri fără caracter de constrângere vine la o zi după 

ce guvernul britanic a dat parțial undă verde participării Huawei la rețeaua sa 5G. 

O decizie considerată dezamăgitoare de Washington, care face presiuni asupra 

aliaților săi pentru a exclude Huawei. 

 

În comunicatul UE, se recomandă ca pentru "atenuarea riscurilor pentru securitate" 

să se recurgă la "excluderi necesare (...) pentru active critice și sensibile (...) 

precum funcțiile de gestionare și orchestrare a rețelei". 

 

Statelor membre li se recomandă să vegheze ca fiecare dintre operatorii lor să 

dispună de mai mulți furnizori pentru a "evita dependența de companii considerate 

de risc mare". 

 

UE afirmă că "nu vizează niciun furnizor sau țară în particular". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Posturi mai puţine şi cheltuieli mai mici în ministere 

Parlamentul European a votat Acordul Brexit / Marea Britanie părăsește Uniunea 

Europeană vineri, la miezul nopții / Ursula von der Leyen: „Vreau ca UE şi 

Regatul Unit să rămână buni prieteni şi buni parteneri” 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-23627657-document-cum-decis-marea-britanie-permita-acces-limitat-chinezilor-huawei-dezvoltarea-retelelor-5g-desi-compania-considerata-risc-ridicat-securitate.htm
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Parlamentul European a votat, miercuri seară, Acordul Brexit. 621 de eurodeputați 

au votat pentru, iar 49 împotrivă. După 47 de ani în Uniunea Europeană și trei ani 

de criză politică, Marea Britanie va părăsi blocul comunitar, vineri, la miezul 

nopții. 

 

Preşedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a declarat miercuri, în cadrul 

plenului Parlamentului European reunit la Bruxelles, că garanţiile solide de 

concurenţă corectă din partea Regatului Unit sunt o precondiţie pentru un nou 

acord comercial cu Uniunea Europeană după Brexit. 

 

Ursula von der Leyen a luat cuvântul în cadrul sesiunii Parlamentul European care 

urmează să valideze, la 19:00 ora României, acordul de retragere a Regatului Unit 

din UE. Ea a accentuat că cele două părţi trebuie să lucreze mână în mână în 

domenii precum securitatea şi combaterea schimbării climatice. 

 

"Luăm în considerare un acord de liber schimb cu zero tarife şi zero cote. Dar 

precondiţia este ca afacerile din UE şi britanice să continue să concureze de pe 

picior de egalitate. Cu siguranţă nu vom expune companiile noastre unei 

concurenţe neloiale", a afirmat Ursula von der Leyen în faţa eurodeputaţilor. De 

asemenea, Von der Leyen a spus că UE va fi "vigilentă" privind modul în care va fi 

implementat acordul de divorţ la frontiera irlandeză sensibilă. "Niciun parteneriat 

nu va asigura beneficiile ce decurgeau din apartenenţa la Uniunea Europeană", a 

adăugat ea, dar a garantat că "cu cât îşi ia Marea Britanie mai multe angajamente 

de respectare a regulilor noastre (...), cu atât va fi mai deschis accesul către piaţa 

unică". 

 

"Vreau ca UE şi Regatul Unit să rămână buni prieteni şi buni parteneri", a afirmat 

preşedinta Comisiei Europene, precizând că "trebuie să ne dedicăm toată energia, 

24 de ore din 24 şi şapte zile din şapte pentru a ajunge la rezultate" în negocierea 

viitoarei relaţii. "Vă vom iubi mereu şi nu vom fi niciodată departe. Trăiască 

Europa!", şi-a încheiat discursul Ursula von der Leyen. 
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Marea Britanie se retrage pe 1 februarie din Uniunea Europeană, dar negocierile 

privind viitoarele relaţii bilaterale generează din nou riscuri privind producerea 

unui Brexit "dur", cu efecte care vor fi simţite abia din ianuarie 2021, când expiră 

perioada de tranziţie. 

 

Michel Barnier, negociatorul-şef european pe tema Brexit, a avertizat că există 

riscul unei întreruperi brutale a relaţiilor dintre Uniunea Europeană şi Marea 

Britanie. 

 

"Prima etapă este finalizată şi trebuie să reconstruim totul. La sfârşitul acestui an, 

dacă nu vom avea un nou acord, nu va mai fi o situaţie de rutină, nu vor mai fi 

reglementări. Trebuie să conştientizăm că există riscul de a ajunge la marginea 

prăpastiei, mai ales în privinţa relaţiilor comerciale", a avertizat Michel Barnier, 

potrivit cotidianului Le Figaro. 

 

În lipsa unui acord comercial bilateral, relaţiile economice dintre Bruxelles şi 

Londra vor intra sub incidenţa reglementărilor Organizaţiei Mondiale a Comerţului 

(OMC), mai puţin avantajoase. 

 

Michel Barnier a reiterat că există "foarte puţin timp" pentru a se ajunge la un nou 

acord în timpul perioadei de tranziţie, aşa cum insistă premierul Boris Johnson. 

Noul acord va trebui să conţină reglemenări comerciale, în domeniul securităţii, 

energiei, transporturilor şi pescuitului. 

 

Comisia Europeană a elaborat hărţi care prezintă traficul între Uniunea Europeană 

şi Marea Britanie după Brexit, iar sistemul relevă că vor fi controale vamale între 

provincia britanică Irlanda de Nord, care rămâne în uniunea vamală europeană, şi 

restul teritoriului britanic. 

 

În afară de problemele comerciale, Marea Britanie riscă să se confrunte cu o criză 

internă, în condiţiile în care politicieni din Scoţia, Irlanda de Nord şi Ţara Galilor 

pledează pentru independenţă, pe fondul nemulţumirii faţă de ieşirea ţării din 

Uniunea Europeană. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Anunțul OMS după o nouă reuniune de urgență legată de coronavirus 

Directorul Programului de Urgenţe al Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii (OMS), 

Michael Ryan, a cerut miercuri „lumii întregi să acţioneze” împotriva noului 

coronavirus, care a provocat până în prezent moartea a 132 de persoane de la 

apariţia sa în China, la sfârşitul lunii decembrie, relatează AFP. 

„Întreaga lume trebuie să fie în alertă, întreaga lume trebuie să acţioneze”, a 

declarat Michael Ryan, în cadrul unei conferinţe de presă la Geneva, în timp ce 

agenţia ONU a anunţat pentru joi o nouă reuniune de urgenţă pentru a stabili dacă 

epidemia constituie sau nu o alertă internaţională, potrivit Agerpres. 

Numărul de infecţii cu noul coronavirus în China l-a depăşit pe cel al epidemiei 

SARS din această ţară în 2002-2003, conform datelor oficiale publicate miercuri. 

Autorităţile medicale chineze au anunţat că au înregistrat 5.974 cazuri confirmate 

de contaminare în China continentală, cu peste 1.400 mai mult decât cu o zi 

înainte, şi 132 de decese. Virusul SARS a infectat 5.327 de persoane în această 

ţară. 

(Sursa: Digi 24) 

 


